A fast constellation selection method named < 3 SAT subset is presented for reducing the large amount of computation when a sudden change occurs in the sky view in high accuracy GPS navigation system. The GDOP (Geometric Dilution of Precision) recursive formula is deduced by use of the Sherman Morrison formula to reduce matrix inversion operation. Moreover, efficient storage and search strategy of LLRB Tree (Left Leaning Red Black Tree) algorithm is used to assist rapid creation of optimal 4 SAT combinations and get the minimal GDOP. With respect to the traditional GDOP constellation selection, the amount of floating point operations per second (FLOPs) can be reduced by more than half when the number of visualization satellites increases, and almost equals 0 when the number decreases. The experimental results show that, 3 SAT subset method can effectively reduce the time consumption at the mutation of constellations and improve the real time performance accordingly.





宇航学报

制导、导航与控制

最新目录|下期目录|过刊浏览|高级检索

◀◀ 前一篇 | 后一篇 ▶▶

基于3星子集的GPS快速选星算法

霍国平, 缪玲娟, 高志峰

1.北京理工大学自动化学院, 北京 100081; 2.清华大学信息技术研究院, 北京 100081

GPS Fast Constellation Selection Based on 3 SAT Subset

HUO Guo ping, MI AO Ling juan, GAO Zhi feng

- 1. School of Automation, Beijing Institute of Technology, Beijing 100081, China;
- 2. Research Institute of Information Technology, Tsinghua University, Beijing 100084, China

参考文献(O) 相关文章 (1) 点击分布统计

版权所有 © 2012 《宇航学报》编辑部

电话: 010-68768614 (稿件), 010-68767316 (财务) Email: yhxb@vip.163.com

办公地址: 北京市海淀区阜成路8号院主办公楼303, 306; 通信地址: 北京市838信箱 《字航学报》编辑部, 邮政编码: 100048 京ICP备10008805号-4

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持: support@magtech.com.cn